

F. C. Schmitt · A. Strzelczyk

- 179 **Editorial: Staffelstabübergabe an die neuen Herausgeber**
 Editorial: Handing over the reins to the new Editors

Leitthema · Main topic

Redaktion: I. Blümcke, Erlangen

Neuropathologie

Neuropathology

I. Blümcke

- 180 **Editorial: Neuropathologie**
 Editorial: Neuropathology

G. Haaker · K. Rössler · I. Blümcke

- 182 **Einleitung: Klinische Neuropathologie in der Epilepsiediagnostik**
 Introduction: clinical neuropathology in the diagnostics of epilepsy

M. Wiegner · R. Coras

- 186 **Die ILAE-Klassifikation der Hippocampussklerose von 2013 im klinisch pathologischen Alltag**
 The 2013 ILEA classification of hippocampal sclerosis in the clinicopathological routine

P. Niehusmann · A. J. Becker

- 192 **Epilepsieassoziierte Tumoren im Kontext der aktualisierten WHO-Klassifikation für Tumoren des Zentralnervensystems 2016**
 Epilepsy-associated tumors in the context of the current 2016 WHO classification for tumors of the central nervous system

I. Blümcke · K. Kobow · H. Holthausen

- 200 **Die ILAE-Klassifikation fokaler kortikaler Dysplasien im klinischen Gebrauch**
 The ILAE classification of focal cortical dysplasia in clinical routine

J. Schurr · R. Coras

- 208 **Neue histopathologische Entitäten in der Epilepsiechirurgie**
 New histopathological entities in epilepsy surgery

K. Matiasek · M. Rosati

- 213 **Feline Temporallappenepilepsie – Was lernen wir von unseren Katzen?**
 Feline temporal lobe epilepsy – What can we learn from cats?

K. Kölbl · I. Blümcke

- 218 **Aufbruch in die digitale Neuropathologie**
 En route to digital neuropathology

Frage an den Experten · Question to the expert

B. J. Steinhoff

- 223 **Absetzen bei Pharmakoresistenz?**
 Discontinue in cases of pharmacoresistance?

Verschiedenes · Miscellaneous

- 226 **Leserbriefe · Letters to the editor**

Impressum · Imprint

Laudation · Laudation*G. Krämer*

- 232 **Laudatio anlässlich der Vergabe des Alfred-Hauptmann-Preises 2017**
Laudation on the occasion of awarding the Alfred Hauptmann prize 2017

G. Krämer

- 235 **Laudatio anlässlich der Vergabe des Sibylle-Ried-Preises 2017 an Herrn Dr. med. Bernd Huber**
Laudation on the occasion of awarding the Sibylle Ried prize 2017 to Dr. med. Bernd Huber

P. Wolf

- 237 **Laudatio anlässlich der Verleihung des Dieter-Janz-Preises 2017 an Frau Lara Kay**
Laudation on the occasion of awarding the Dieter Janz Prize 2017 to Lara Kay

Mitteilungen · Announcements

- 239 **Mitteilungen der Deutschen Gesellschaft für Epileptologie e.V.**
Communications of the German Epileptology Society
- 245 **Mitteilungen der Stiftung Michael**
Communications of the Michael Foundation
- 246 **Mitteilungen der Arbeitsgemeinschaft für prächirurgische Diagnostik und operative Epilepsithherapie e.V.**
Communications of the Working Group for Presurgical Diagnosis and Operative Epilepsy Treatment

Titelbild: © [M] Science Photo Library / Image Source

Zielsetzung der Zeitschrift

Die *Zeitschrift für Epileptologie* bietet aktuelles epileptologisches Wissen mit den Schwerpunkten klinisch relevante Themen, epileptologische Grundlagenerkenntnisse und Forschungsergebnisse.

Die *Zeitschrift für Epileptologie* richtet sich hauptsächlich an Neurologen und Pädiater mit einem speziellen Interesse an epileptologischer Diagnostik und Therapie.

Als besondere Rubriken bietet die Zeitschrift

- Mitteilungen der Deutschen Gesellschaft für Epileptologie
- Mitteilungen der Stiftung Michael
- Mitteilungen der Arbeitsgemeinschaft für prächirurgische Epilepsiediagnostik und operative Epilepsithherapie
- Epilepsiechirurgischer Fall
- Der interessante Fall
- Recht und Epilepsie
- Journal Club
- Frage an den Experten
- Buchbesprechungen

Aims & Scope

The *Zeitschrift für Epileptologie* offers up-to-date knowledge in the field of epileptology featuring in particular clinically relevant topics and current findings in basic and clinical epileptological research.

The journal mainly addresses neurologists and pediatricians with special interest in epileptological diagnostics and therapy.

Special sections:

- News from the German Society for Epileptology
- News from the Michael Foundation
- News from the study group for presurgical diagnosis of epilepsy and surgical therapy of epilepsy
- The epilepsy surgical case
- Case reports of interest
- The law and epilepsy
- Journal Club
- Questions to the expert
- Book reviews

Review: All articles of *Zeitschrift für Epileptologie* are reviewed. Original articles undergo a peer review process.

Declaration of Helsinki: All manuscripts submitted for publication presenting results from studies on probands or patients must comply with the Declaration of Helsinki.

Indexed in SCOPUS, EMBASE, Emerging Sources Citation Index, Google Scholar, Academic OneFile, Gale, OCLC, Summon by Serial Solutions